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Zadeva: Oddajanje apartmajev občinske hiše Na Stolbi turistom 

V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL v svetniškem klubu Levica podajamo županu 

MOL pisno svetniško vprašanje in prosimo za pisni odgovor. 

Mestna občina Ljubljana je ob trasi tirne vzpenjače zaključila izgradnjo nove stavbe Na Stolbi 8 in objekt 

v lanskem letu predala v upravljanje Javnemu zavodu Ljubljanski grad. Celotno investicijo v vrednosti 

1.289.369 EUR je financirala ustanoviteljica Javnega zavoda Ljubljanski grad – Mestna občina Ljubljana. 

Občina je sočasno uredila tudi ožje območje, javni dostop z vozili, stopnišče na Ljubljanski grad s 

severovzhodne strani, mirujoči promet in pripadajočo kanalizacijsko infrastrukturo. Uredila je osnovne 

pogoje za širitev delovanja javnega zavoda s področja kulture, katerega osnovna dejavnost je 

zagotavljanje javnih kulturnih dobrin in storitev na vseh kulturnih področjih: gledališče, glasba, likovne 

in intermedijske umetnosti, muzejske, posredniške in druge dejavnosti. Zavod programsko povezuje javne 

kulturne zavode, turistična društva ter druge izvajalce kulturnih in turističnih prireditev, ki so v javnem 

interesu, katerega cilj je opravljanje dejavnosti in ne pridobivanje dobička.  

Zelo smo bili začudeni, ko je MOL na svoji spletni strani objavila, da se v stavbi Na Stolbi oddajata dva 

sodobno zasnovana trajnostna studia – Friderik in Eleonora –, ki ponujata štirizvezdično namestitev za 

gostujoče umetnike in popotnike. Nova namestitev je od 1. 8. 2023 na voljo tudi na rezervacijski platformi 

Booking. Župan je na tiskovni konferenci 25. 7. 2023 povedal, da sta oba apartmaja do konca avgusta 

»zabukirana«.  

Opominjamo, da je bil namen izgradnje projekta drugače zasnovan. V proračunu MOL je bil voden pod 

NRP 7560-18-0783: »rušitev in izgradnja hiše Na Stolbi 8 za potrebe upravnih prostorov JZ Ljubljanski 

grad in za potrebe namestitve gostujočih tujih umetnikov«. V sprejeti Strategiji razvoja kulture 2020 – 

2023 z usmeritvami do leta 2027 je pri JZ Ljubljanski grad naveden naslednji ukrep: Obnova Stolbe z 

namenom pridobitve dodatnih upravnih prostorov za Javni zavod Ljubljanski grad, ki jih v spomeniško 

varovanem kompleksu ne moremo pridobiti. Z izvedenimi projekti obnove bo Ljubljanski grad kot najbolj 

obiskana turistična točka Slovenije dobil dodatne površine za prezentacijo vsebin za obiskovalce ter nove 

prostore za delo sodelavcev javnega zavoda ter izboljšali dostopnost za gibalno ovirane osebe.  

Zanima nas, zakaj in kdaj je bila sprejeta odločitev, da se apartmaja oddajata v turistične namene, turistom, 

če naj bi bili osnovi namenjeni umetnikom. Ali bodo za bivanje v apartmajih objavljeni razpisi za 

umetnike, kot je to praksa na primer za rezidence v Švicariji? V Levici predlagamo, da se apartmaji – kot 

je bilo predvideno – namenijo izključno namestitvam domačim in tujim umetnikom, ki bodo ustvarjali v 

času bivanja in njihovo začasno projektno delo v Ljubljani, ne pa da občina Ljubljana s svojim delovanjem 

neposredno prispeva k nadaljnji turistifikaciji Ljubljane.  

Tovariški pozdrav,                                                Urška Honzak, 

vodja Svetniškega kluba Levica 


